
  

ZAPISNIK 

sa 36. sjednice OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE LASTOVO, održane 15. prosinca 2016. 

godine, s početkom u 9.00 sati u uredu općinskog načelnika. 

NAZOČNI  vijećnici: Ljubo Jurica, Tonći Šarić, Margaret Hropić, Tonči Grgurević, Ivan 

Ivelja,  i Stjepan Jurica. 

ODSUTNI: Ivan Čučević, Anita Jančić Lešić i Annette Mufić Trojković.  

OSTALI NAZOČNI: Leo Katić, načelnik, Ivana Marčeta Frlan, pročelnica u JUO, Ivan 

Čihoratić, djelatnik u JUO, Anita Lešić, djelatnica u JUO. 

Predsjednik Ljubo Jurica je otvorio sjednicu, pozdravio nazočne, utvrdio da je na sjednici 

nazočno šest vijećnika i da Vijeće može pravovaljano odlučivati pa je predložio sljedeći  

DNEVNI RED: 

1. Usvajanje Zapisnika sa 35  sjednice  OVL, 

2. Izmjene i dopune Proračuna Općine Lastovo za 2016. godinu, 

3. Proračun Općine Lastovo za 2017. godinu i projekcije za 2018. i 2019. godinu, 

4. Odluka o privremenoj zabrani izvođenja građevinskih radova tijekom turističke 

sezone, 

5. Odluka o visini participacije u cijeni DV Lastavica, 

6. Vijećnička pitanja.  

TONČI GRGUREVIĆ: Ja bih samo podsjetio načelnika da nije dostavljena informacija o 

Jadroliniji i naplaćenim prihodima od reklame i komunalni redar. 

IVANA MARČETA FRLAN: To ćemo pod „vijećnička pitanja“. 

TONČI GRGUREVIĆ: To je za načelnika, znači točka „razno“. 

LJUBO JURICA: Onda ćemo pod točkom 6. „Razno“. 

Ovako predloženi dnevni red jednoglasno je  u s v o j e n. 

 

RAD PO PREDLOŽENOM DNEVNOM REDU 

 

TOČKA 1. ZAPISNIK SA 35. SJEDNICE OPĆINSKOG VIJEĆA 

 

LJUBO JURICA: Stavljam na glasovanje Zapisnik sa 35. sjednice Općinskog vijeća. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je Zapisnik sa 35. sjednice 

Općinskog vijeća jednoglasno usvojen. 
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TOČKA 2. IZMJENE I DOPUNE PRORAČUNA OPĆINE LASTOVO ZA 2016. 

GODINU 

 

ANITA LEŠIĆ:  U materijalima ste dobili prijedlog Izmjena i dopuna Proračuna za 2016.  

godinu. Tamo su vidljive izmjene i dopune bilo prihoda bilo rashoda, pojedini troškovi i 

tekući troškovi koji se nisu ostvarili u ovoj godini se smanjuju ili se skroz ukidaju. Poslije 

ćemo vidjeti u Proračunu da se ti troškovi prenose u 2017. godinu. Ono što bih ja htjela 

napomenuti je čisto tehnička izrada Proračuna je da smo prije u  planiranju Dječjeg vrtića u 

Proračunu dijelili troškove po vrstama. Dakle, troškovi plaća, troškovi materijalnih rashoda 

itd. Prema uputama Ministarstva financija to se sada knjiži drugačije, jer je Vrtić korisnik 

Državnog proračuna, ne općinskog i tamo imamo na kontu 36 „ukupne troškove vrtića“. 

Danas ili kada bude Izvršenje, ja mogu donijeti pojedinačni izvještaj za Dječji vrtić, jer mi 

nije problem doći do tih podataka, ali u planu Proračuna ga moramo imati ovako 

sveukupno.  

Slijedeća izmjena je u prihodima od poreza, a radi se na dio poreza kojega se Država odriče 

u korist općina a radi investicija koji je nekada bio pohranjen u HBOR-u i knjižili smo ga u 

okviru konta prihoda od poreza. Sada se tu više ne knjiži iz razloga što se to ne izdvaja na 

HBOR nego ostaje u Državnom proračunu i knjiži se u Riznici i knjiži se u prihode onaj 

moment kad ih iskoristimo. Znači kada sklopimo ugovor i povučemo ta sredstava za neku 

investiciju. Zato ćete vidjeti na prihodima 63 odnosno 61 prihod od poreza, smanjenje od 

280.000,00 kn, a to zapravo nije smanjenje nego samo prijenos na drugi konto.  

Istu stvar imamo sa pripravnicima koje smo imali ovu godinu. Ja sam lani knjižila njihove 

troškove u okviru doprinosa. Isto tako na temelju uputa iz Ministarstva financija sada to ne 

knjižimo više tako nego na kontu 324 a to su naknade za osobe izvan radnog odnosa. 

Dijelom se zbog toga vidi smanjenje doprinosa, ali i zbog toga što je pročelnica zaposlena 

na 4 sata.  

To je to što ja želim reći o Rebalansu, što je bilo bitno za napomenuti, a ostalo ćemo po 

pitanjima.  

 

LJUBO JURICA: Ima li pitanja? 

 

ANITA LEŠIĆ: U današnje doba je teško bilo što planirati. Pogotovo u uvjetima kada bez 

promjene Zakona o proračunu, bez promjene Pravilnika, bez promjene ičega dobijemo 

mišljenje Ministarstva financija: nećemo više tako, nego ćemo ovako.  

 

LEO KATIĆ: Treba reći da osim ovih tehničkih razloga kada su u pitanju knjiženja, da se 

dogodila još jedna izmjena koja nije bila u Proračunu, a radi se o jednoj investiciji sustav 

javnih bicikala na Lastovu koji je naknadno odobren od Fonda za zaštitu okoliša, kasnije 

potpisan Ugovor i kasnije realiziran. Da bi mi pokrili taj transfer znači ova izmjena i 

dopuna Proračuna je uvrstila i tu poziciju. To znači da ako netko bude uspoređivao 

Proračun 2015. sa  ovom izmjenom  da ne misli da je tu nešto ubačeno bez razloga. Radi se 

o jednom programu koji je ušao u realizaciju puno kasnije od donošenja Proračuna.  

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći  

 

Z a k l j u č a k 

 

Donose se Izmjene i dopune Proračuna Općine Lastovo za 2016. godinu. 
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TOČKA 3. PRORAČUN OPĆINE LASTOVO ZA 2017. GODINU I PROJEKCIJE 

ZA 2018. I 2019. GODINU 

 

ANITA LEŠIĆ: Znači u materijalima ste dobili prijedlog Plana za 2017. godinu, znači opći 

i posebni dio sa planom razvojnih programa i onim odlukama koje prate Proračun, mislim 

na odluke o komunalnoj infrastrukturi, kulturi i ostalo.  Proračun je napravljen na temelju 

2016. godine, znači prihodi su izračunati na temelju 2016. U rashodnoj strani je opet bila 

baza 2016. godina, makar ovaj poznati dio do 30.11.2016. U slijedećoj godini ćemo imati 

nešto što je meni bilo nemoguće izračunati, jer nemam parametre za to. Znači mijenja se  

obračun poreza na dohodak što jako utječe na prihode Općine. Znači morala bih znati broj 

ljudi, što nije problem, ali onda olakšice svake osobe, eventualno predvidjeti koliko će imati 

prihoda što je nemoguće, ali zbog drugačijeg obračuna poreza na dohodak ja očekujem da 

će biti smanjenje u tim prihodima. S obzirom da se taj prihod iz godine u godinu ipak malo 

povećava, moguće je da će to malo povećanje anulirati smanjenje radi Zakona, ali ja to sada 

jednostavno ne mogu predvidjeti pa sam ostavila iste prihode kao u 2016. godini.  

Ostali troškovi koji se odnose na JUO, na Vijeće, na načelnika, izračunati su na temelju 

2016. Imamo neke investicije koje se prenose iz 2016.  u 2017. godinu, imamo neke koje se 

nastavljaju i neke nove. 

Mislim da ne treba čitati Proračun stavku po stavku, nego ako ima nešto što je nejasno, ili 

ima nešto što treba dodatno pojasniti, ja ću po pitanjima odgovarati.  

 

LEO KATIĆ: Možda treba nešto reći, ovo što je Anita rekla, o nastavku investicija. Znači, 

radi se o dvije investicije za koje Ministarstvo regionalnog razvoja nije ni jednom gradu i 

općini participiralo sufianciranje projekata tijekom 2016. godine. Na žalost to Hrvatska 

vlada tumači kao uštede. U 2016. godini Općina Lastovo je zaključila i realizirala 

sufinanciranje investicije Deponija i vodovoda Portorus s pozicija Hrvatskih voda i Fonda 

zaštite okoliša. Dijelom je sufinancirala svoj udio i iz sredstva što smo prije zvali HBOR, 

sada se zovu  Sredstva na riznici i mi smo na taj način izvršili prijenos svojih obveza na 

2017. godinu. Ja u čuda ne vjerujem, sastanak sa ministrom u ponedjeljak 19.12. gdje 

postoji pozicija u tom Ministarstvu preraspodjele sredstava. Da li će se dogoditi ili ne, ja ne 

vjeruje, ali mi činimo sve da se dogodi. Ali ono što treba reći, treba reći da ćemo se mi 

utopiti u malim brojevima i treba reći da ukoliko se ne ostvari najava ustroja Uprave za 

otoke, koju je najavili i ministrica i predsjednik Vlade i ja se nadam da to nije bilo politički, 

nego stvarno, te jedini preduvjet je po automatizmu znači da Uprava za otoke koja je bila 

nekada 90-tih ima svoj fond sredstava. I to je onaj fond sredstava gdje su općine, među 

kojima je bila i Lastovo, tražile i borile se temeljem ugovora, temeljem situacija ostvarivala 

svoja učešća u osiguranju sredstava.  

Prema tome treba reći otvoreno da je to jedina pozicija gdje će se moći osigurati svoja 

učešća, jer ne postoje 100-tne investicije, to smo već pričali, i jedino mjesto gdje ćemo mi 

to ostvarivati. Ja se nadam da državna politika neće poći za način da prisili jedinice lokalne 

samouprave i općinu Lastovo da  maksimalizira naplatu svojih prihoda, jer bi to značilo da 

bi mi Lastovci koji sada plaćamo najniže naknade bili prisiljeni na sjednici Općinskog 

vijeća povećavati naknade. Radi se o dvije naknade: o doprinosu i komunalnoj naknadi. Ja 

se nadam da neće ići ka tome, jer bi to opet bilo opterećenje za nas koji živimo na Lastovu. 

Nadam se da će ta Uprava za otoke vratiti ono gdje smo mi 90-tih lakše preživljavali, jer 

smo dobivali u prosjeku negdje, sjećate se, negdje oko 100.000 Eura, ili 700.000,00 kn s 

pozicije sufinanciranja onih institucija koje s jedne strane zakonski moramo financirati kao 

vatrogastvo, a danas smo bili prisiljeni to činiti sami. I ove godine imamo problem u 

financiranju vatrogasaca, pa se povećavaju naša učešća, jer ne funkcionira sustav 

Vatrogasne zajednice. Zato je ovaj Proračun ovakav. Ja unaprijed moram reći da ćemo mi 

morati idući mjesec raditi Rebalans Proračuna, jer ćemo tek tada znati da li se to dogodilo i 
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da li ćemo i dalje pripremati projekte i ići na natječaje unaprijed znajući da za ove do sada i 

za u buduće nećemo moći ostvarivati svoja učešća.  

 

MARGARET HROPIĆ: Htjela bih nastaviti na izlaganje načelnika, zato što je sadašnjom 

poreznom reformom donesen Zakon o porezu na nekretnine. Taj Zakon je predvidio u 2017. 

godini dosta radnji koje Općina treba pripremiti, jer on stupa na snagu 01.01.2018. godine. 

U Zakonu izričito piše da lokalne samouprave vode brigu o naplati tih prihoda koji ne bi 

smjeli biti mali, jer ima prihoda za nekretnine vezano je za komunalnu naknadu, jer  to 

postaje baza za porez na promet nekretnina i dodaje se, što sam mogla primijetiti, porez na 

neizgrađeno građevinsko zemljište i dosta toga što će općina moći ostvariti prihoda, a ljude 

koji žive na otocima će dodatno  rasteretiti s obvezama i ljude koji na otocima imaju svoju 

imovinu. U Zakonu na porez nekretninama izričito piše da će općina naplaćivati tu vrstu 

prihoda, rokovi i što općine trebaju pripremiti, unutra je i porez na neizgrađeno građevinsko 

zemljište prema koeficijentima, mora se odrediti, napraviti pravilnik, dosta je posla vezano 

za to i čini mi se da Država dosta toga prenosi na lokalnu samoupravu, brigu oko evidencija 

i naplata, porez na kuće za odmor ostaje i dalje, porez na tvrtku se ukida. . . . Može općina 

prenijeti nekoj drugoj Agenciji da to radi za nju. Znači porez na nekretnine ostaje lokalnoj 

samoupravi i općina će morati imati ljude koji će stvarno raditi na tome i da ostvaruje 

prihode, a pogotovu za velike općine je to dobro.  

 

LJUBO JURICA: Ima li pitanja za Proračun? 

 

IVAN IVELJA: Zašto je ovo tu nešto veliko pogotovo za 2018. 

 

ANITA LEŠIĆ: Radi se o par investicija i kada ih zbrojimo dobijemo veliki iznos. Tu je 

Dom umirovljenika . . . . 

 

IVAN IVELJA: Da, ne moraš više. Shvatio sam.  

 

LEO KATIĆ: Radi se o tome da to moramo prikazivati u projekcijama ne znajući način 

kako realizirati.  

 

ANITA LEŠIĆ: Obavezno je uz Proračun napraviti još i projekciju za još dvije godine. 

Nama je problem napraviti i Proračun jer ne znamo puno toga, a o projektima za dvije 

godine . . . .  

 

MARGARET HROPIĆ: Još sam nešto zaboravila. Porez na promet nekretnina smanjila se 

stopa na 4% i ona je 100% prihod općine i to od 01.01.2017. i za one stare naplate koje nisu 

izvršene u ovoj godini idu. 

 

LJUBO JURICA: Ako nema više pitanja, ja bih stavio na glasovanje Proračun za 2017. 

godinu. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći 

 

Z a k l j u č a k 

 

Donosi se Proračun Općine Lastovo za 2017. godinu i projekcije za 2018. i 2019. godinu sa 

cijelom pratećom dokumentacijom. 
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TOČKA 4. ODLUKA O PRIVREMENOJ ZABRANI IZVOĐENJA 

GRAĐEVINSKIH RADOVA TIJEKOM TURISTIČKE SEZONE 
 

IVANA MARČETA FRLAN: Zakonom o gradnji propisano je da Jedinica lokalne 

samouprave može donijeti odluku o privremenoj zabrani radova, kao opći akt, a po 

pribavljenom mišljenju Turističke zajednice. Na 9. sjednici Turističko vijeće Općine 

Lastovo 2015. godine u studenom, bilo je raspravljano o tome, te su oni dali svoj prijedlog 

koji sam ja ugradila u ovu Odluku. Uzela sam i našu Odluku o komunalnom redu. Dakle, 

Odlukom o komunalnom redu Općine Lastovo, jednim člankom je propisano korištenje 

javne površine privremena zabrana težih i lakših građevinskih radova. Ovom Odlukom je to 

malo detaljnije napravljeno i veće su kazne. Načelnik može i dalje svojom odlukom donijeti 

da se ti radovi izvode u zabranjenom terminu, ali potrebno je da izvođač ili investitor 

podnesu svoj zahtjev koji će se razmatrat i da plate dodatnu naknadu.  

Napomenut ću samo da u prekršajnim odredbama sam stavila iznose koje sam sama 

odredila. Ti iznosi mogu biti veći. Veći mogu biti u skladu sa čl. 2. naputka o novčanim 

kaznama koje izriču komunalni redari, odnosno jedinice lokalne samouprave. Oni mogu 

varirati za fizičke osobe od 3.000,00 do 20.000,00 kuna i za pravnu osobu od 10.000,00 do 

60.000,00 kuna. 

Dakle mi bi sada trebali raspravljati o čl. 3.  koji je vezan za vremensko razdoblje i 

prekršajnim odredbama, a i o ostalome ako imate primjedbe ili prijedloge. Ovom Odlukom 

biste olakšali rad JUO u vezi svih ovih gradnji po Lastovu.  

 

TONČI GRGUREVIĆ: Da li je ikad itko platio te kazne? 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Platili su kazne, ali te kazne su male i gotovo nikakve. 

Dakle, radilo bi se o kazni od 300,00 kuna koju možeš platiti u roku od 15 dana 2/3. Znači 

200,00 kuna. Po meni to svaki investitor ili izvođač može platiti i zato sam pripremila ovu 

Odluku gdje su kazne malo konkretnije i na taj način bi možda pokušali spriječiti 

nepoštivanje općinske odluke. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Ukoliko ne budu kazne malo rigoroznije, ljudi se neće obazirati. 

Prema tome trebalo bi malo više kazne. Ovo od 01.05. mislim da je malo prerano. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Znači mišljenje TZ je bilo ovako: Teži građevinski radovi od 

01.05. do 01.10.,  a lakši građevinski radovi od 01.06. do 15.09. 

 

LEO KATIĆ: Ovo je bilo za radove, nisu se plaćali, sada bi se plaćala naknada, što bi onda 

investitor radio što prije i ne bi se potezalo cijelo ljeto. 

 

LJUBO JURICA: U tom periodu od 50-100 brodova na Lastovu ponedjeljkom i utorkom. 

Znači Skrivena luka, Ubli, Pasadur, Zaklopatica. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Hoću reći da ima ljudi koji to sve prate i nije to baš sve tako. Nije 

uvijek isti intenzitet. Možda bi bilo cjepidlačenje da se stavi po danima . . . . 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Mislim da se to neće moći baš tako lako. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Od 01.05. je prerano, jer kada gledamo gro radova, rad bagera. . . . 

Shvatite jednu stvar, moramo gledati objektivnije, da bi naša odluka došla malo realnija. 

Mislim da je prerano od 01.05. 
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IVANA MARČETA FRLAN: Što se tiče načelnika, on može odobriti radove za najviše 10 

dana. Do prvih 5 dana se plaća 500,00 kuna dnevno, a iza 5 dana po 1.000,00 kuna. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Za taj prijedlog dižem ruku odmah. Eto.  

 

IVAN IVELJA: Mi moramo donijeti tu odluku da olakšamo rad JUO, to nije loše. Ovdje je 

čl. 2. u kojem je obuhvaćeno manje – više svi radovi, zemljani itd. i sve što tu piše, čini mi 

se da ova odluka kako je sastavljena, nije donesena da se zaštiti taj dio turističke sezone. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: U ovoj je Odluci malo bolje napisano što je to 

rekonstrukcija, a što adaptacija za čovjeka koji to ne zna, jer mi smo do sada imali velikih 

problema: mogu li ja popraviti krov, ili ja radim pregradni zid ili . . .Znači nisu bili 

definirani građevinski radovi. Na vama je da donesete ovu odluku onako kako vi to želite. 

Međutim, jasna je stvar koji radovi bi se trebali zabraniti za vrijeme sezone: teški 

građevinski radovi. Lakši građevinski radovi npr. krov itd… kako vam mogu zabraniti da 

ga popravite, to je uvijek bilo dozvoljeno. 

 

IVAN IVELJA: Dobro, nećeš raditi krov po zimi kada kiši. Što je sa ovima kojima je 

osnovna djelatnost da rade takve radove? Pet mjeseci oni defakto neće moći raditi. Tko će 

im to nadoknaditi.  Govorim iz vlastitog iskustva. Bio sam u situaciji kada nisam mogao 

raditi u Lučici, jer on prima goste, ima australsku penziju, a ja ne smijem ništa raditi. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Vi odlučite kako hoćete, odluka je na vama. Ja sam u 

situaciji da kada dođem na Vijeće da me se bombardira sa pitanjima zašto onaj radi ono, 

onaj tamo . . .  

 

IVAN IVELJA: Meni je logično da u ovom periodu ne smije biti miniranja, rad rovokopača 

čekićem, ne smije biti paljenje miješalice ujutro u zoru, znate koji radovi ne mogu biti. Ali 

neki sitni radovi ako čovjek počne raditi u 8 sati i da radi do 14 sati ne bi smjelo biti toliko 

ograničeno. Doći ćemo u situaciju da ćemo morati čovjeka prijaviti, a mi jedva čekamo da 

prijavimo.  

 

TONČI GRGUREVIĆ: Onda se trebalo bazirati na sredstva koja stvaraju toliku buku kao 

npr. bager, bušilica . . . U komunalnom redu smo baš precizirali brusilice kada je bila gđa 

Morača. Brusilica stvara veliku buku, zato smo je uvrstili da je u zabrani.  

 

IVANA MARČETA FRLAN: Imamo radove koji se zabranjuju i koji se ograničavaju. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Ali s čim se ograničavaju, ako jedna miješalica radi ne stvara toliku 

buku kao vibraciona bušilica, odnosno brusilica. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Onda bi ja trebala poznavati sve građevinske strojeve. . . 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Ne trebate vi poznavati, mi ćemo staviti naputak. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Radim na tome da spriječim ilegalne gradnje, da se napravi 

Odluka koja je jasna svima…da se prestanu raditi stvari koje se rade.  

 

MARGARET HROPIĆ: Inspekcija kada je došla na Lastovo se čudom čudila kada je došla 

usred sela i pogledala kuće sa kojih ispadaju kupe, prozora nema, a netko je došao da vidi 
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jer je čovjek otvorio jedna bočna vrata da bi u tom općinskom stanu sebi napravio bolji 

život. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Ja o tim ilegalnim radnjama po selu ne pričam.  

 

MARGARET HROPIĆ: Imao sam slučaj da je čovjek upalio brusilicu da bi napravio ražanj 

za srdele preko ljeta, a ljudi su počeli okolo negodovati što ovaj brusi. Svi su postali grozni. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Za selo su nadležni konzervatori, a ne JUO Općine Lastovo. 

Što se događa po selu, koliko se raspadaju prozori, pročelja, krovovi, moram raditi na 

temelju rješenja konzervatora, koji se niti ne udostoje doći na Lastovo. Što se tiče ilegalnih 

gradnji, mislim da ih vidite ljeti s prozora. Prema tome, radi se bez akata i ja tu mogu 

reagirati jer mi to moje radno mjesto dozvoljava. Ali ne dozvoljava mi Odluka o 

komunalnom redu koja nije nikako proširena i koja mi tamo spominje  neku bušilicu, ali mi 

ne spominje nikakve akte o građenju i nešto tako. Ja osobno nemam ništa protiv gradnje 

krovova, protiv gradnje pročelja, zatvaranja, sprečavanja i neka svatko radi usred sezone 

svatko tko će pomoći da ovo selo oživi. Ali ove druge stvari. . . .  

 

MARGARET HROPIĆ: Nije se toliko toga promijenilo na ovom otoku što se tiče toga 

znači uljepšavanja, idemo naprijed. Ali inspekcije su nam stalno i oni su se počeli čuditi, 

zato što smo toliko trošni i jadni, a sebe stalno prijavljujemo i budemo li mi čekali sve to, 

neće se učiniti ništa.  

 

IVANA MARČETA FRLAN: Ne, ne, nismo se uopće razumjeli, ali ja više dalje neću, ja 

sam vam Odluku obrazložila, imate materijale ispred sebe. 

 

LJUBO JURICA: Ivana, znaš li možda za druge općine, kolike su kazne? 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Naravno da znam. Ja sam ovo radila po uzoru na Korčulu i 

neka druga mjesta. 

 

LJUBO JURICA: Hoćeš nam reći? 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Iste otprilike. Ja ovo nisam radila iz glave.  

 

LJUBO JURICA: Mi te kazne, ako ćemo glasati, mi ih ne stavljamo da ih netko plati, nego 

ih stavljamo da se netko ne usudi napraviti takve stvar. Što će se raditi, ja nisam stručan da 

spominjem ni brusilicu ni bušilicu, jer ovo što je rekao Ivan Ivelja da se ne radi 5 mjeseci, ja 

se ne bavim s tim i nemam veze s tim. Zato, ako je netko pametniji neka da neki prijedlog. 

Ili da ovo odložimo za drugi put i da dobro razmislimo, jer se ovo ne može donijeti na 

brzinu i izglasati nešto da nekoga upropastimo da bi nekome pomogao ili odmogao.  

 

LEO KATIĆ: Mislim da ova Odluka uopće nije sporna. Po meni ovdje nije ništa sporno, 

osim kada smo prije govorili o teškim strojevima, o datumu 01.svibnja jer znamo da nije 

sve isto 01 svibnja tamo gdje se pojavljuju nautičari. Znači, ciljana je ova odluka i ona bi 

trebala pokazati da ako imam raditi teže građevinske radove, da ih radim prije toga. Po 

meni je to vrlo jednostavno. Da li je to 01. ili 02. svibnja, ja to ne znam, ali mislim da je to 

jedino sporno. Ova Odluka nije da će doći moj dundo iz Australije i neće moći promijeniti 

krov. Ovdje piše da će se to donositi odlukom. Sada je ta odluka bila „suglasan sam“, a sada 

će ta odluka biti određena, netko će platiti naknadu, a čim je plaća valjda će biti brži, a neće 

dogoditi da jedan čovjek mijenja krov 1,5 mjesec. Može se promijeniti za 15 dana. 
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IVAN IVELJA: U ovoj Odluci kako su predložene kazne neka tako stoji. Ja se slažem s tim, 

radi se o rokovima da li je to 01.05. ili nešto kasnije i definirati što je to stvarno što se ne 

smije raditi u tom razdoblju. Kazne neka ostanu, nema demokracije bez batine. Ako nemaš 

da ošineš, svatko će raditi što ga je volja.  

 

LEO KATIĆ: Znači, ideja Odluke je da ljudi koji se bave većim zemljanim radovima da to 

naprave u periodu kada nije sezona, to je cijela filozofija, a ne da im se zabrani rad.  Ja tako 

gledam na ovu Odluku. Naravno da se to ne odnosi na ekstremne slučajeve kao što su 

puknuća i slično. 

 

IVAN IVELJA: Problem je i u tome što cijelu poziciju dijeliš na dva dijela. Prvi dio su 

nautička mjesta gdje počinju jahte dolaziti ranije, a imaš onaj drugi dio, ajmo to reći 

kopneni kada gosti počnu dolaziti ranije. Nama je prava špica kada gosti počinju dolaziti 

20.07., a ono ispred je loše, ali zato ima nautičara koji počinju dolaziti prije.  

 

LJUBO JURICA: Najjači je nautički turizam na Lastovu. 

Zato sam rekao, ako ima netko pametni prijedlog ili da ne žurimo donijeti odluku. 

 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Recimo u Lučici nema nautičara, u selu isto. 

Neki se radovi mogu napraviti prije, ali onda počnu kiše i onda ne možeš napraviti jedan 

takav rad. Prema tome, nije baš tako jednostavno. Trebalo bi gledati sve segmente koji 

utječu i koji će doći pod utjecaj ovakve odluke. A možemo li to razdijeliti, ne znam. 

 

IVAN IVELJA: Ili načelno donijeti jedan termin datum jedinstveni za sve, donijeti što se to 

ne smije raditi, ali ne dijeliti segment naselja koje se bavi nautičkim turizmom, ili koji se ne 

bave nautičkim turizmom, nego sve staviti u nadležnost načelnika, pa neka načelnik donosi 

rješenja. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: To ovom Odlukom nije omogućeno.  

 

STJEPAN JURICA: Ja mislim da je ova Odluka skroz u redu. Svakako bi trebalo 

razmotriti, znači jedino je vezano za tajming, to je broj jedan, ne bi radio diskriminaciju 

selo, Zaklopatica, Lučica to uopće nema govora o tomu, jer ima ako ćemo pričati o turizmu  

i ovdje ljudi primaju cijelu zimu goste, tako da nemojte se zavaravati  s tim stvarima. I zimi 

meni dolaze gosti i sada ih imam. Broj dva, strogo razlučiti ono što je na tragu što je Leo 

počeo priču vezano za ono što zaista, zaista se ne može raditi. I to bi trebalo malo 

preispitati. Hoćemo li mi donijeti tu odluku sada ili ne, ja to ne znam, po meni je ona uredu, 

kazne su uredu, ali diskriminaciju od naselja do naselja ne dolazi u obzir. Treba strogo 

razlučiti  vezano za te teške građevinske radove bagere itd. teške strojeve koji bi tu trebali 

radit, neko inkartavanje svakako nije u toj kategoriji, popravak fasade, ili kupe . . . . ima tu 

raznolikog posla. To je ono što sam imao reći vezano za to.  

 

LJUBO JURICA: Što ćemo zaključiti o ovoj Odluci. Hoćemo li dobro razmisliti za drugi 

put ili ćemo sada ako ima netko dovoljno dobro rješenje neka da prijedlog da preciziramo. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Neka načelnik bude mjerodavan . . . 
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STJEPAN JURICA: Nemojmo da nam se svaka aktivnost u građevinarstvu svede na to da 

se ide prema načelniku sa raznim upitima vezano za rokove, nemojmo se dovoditi u takvu 

situaciju.  

 

LEO KATIĆ: Što se tiče teških strojeva, tu moramo biti decidirani. Kod teških vidim da je 

sporno samo 01. svibnja, koliko sam shvatio.  

 

STJEPAN JURICA: 01.05. mi se čini da je rano. 

 

LJUBO JURICA: Ali što su teški strojevi, osim bagera. Evo recite, ja se ne razumijem u to.  

 

TONČI GRGUREVIĆ: Ako radi mješalica unutra recimo za žbukanje, pa ne može čovjek 

žbukat ili radit fasadu u drugi ili treći mjesec, ili dvanaesti, mora napraviti onda kada se to 

suši, oprostite molim vas.  

 

IVANA MARČETA FRLAN: Ugradit ću članak  iz Odluke o komunalnom redu u članak 2. 

ove Odluke,  tamo ste sve rekli. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: To je to. Moramo misliti i na one koji se time bave. 

 

IVAN IVELJA: Nema ih puno, ali će dolaziti i ljudi izvana. Cijeli je problem u nama, jer ja 

ako imam danas nešto bušiti i raditi doma, ti si moj susjed i reći ćeš Ivane ja imam goste i ti 

nećeš raditi. Velika suština problema proizlazi iz nečeg drugog. 

 

MARGARET HROPIĆ: A šta ako bude kišno proljeće kao npr. lani. Lani je u 3 mjeseca 

kišilo dosta. Cijelih mjesec dana. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: I ja sam radila kuću i završila 15.05. 

 

MARGARET HROPIĆ: Moramo napraviti da se može ukalkulirati rad ovdje. To osobno 

tko je što radio i kada je završio, možemo početi promatrati ubuduće, jer svi mi u stvarima 

kada nešto trebamo, ne vidimo sebe, samo vidimo druge ljude oko sebe. Činjenica je da se 

može dogoditi da je kišno razdoblje duže i da se građevinski radovi odgađaju i da ljudi 

imaju problem, ali nama baš 01.05. nije neka gužva.  

 

ANITA LEŠIĆ: Problem je što npr. promjenu krova je  stvar koju ćeš definitivno raditi ljeti, 

a nije da nema buke i to cijeli dan. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Meni je Odluka sasvim uredu što se mene tiče, samo bih stavio 

15.05. za te teške strojeve pa do 01.10. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Za teške građevinske strojeve nema produživanja. 

 

IVAN IVELJA: Marčelino mora raditi do 15.10. 

 

LEO KATIĆ: Koji je onda prijedlog. Znači od 15. svibnja pa do 01.listopada, je li to 

prijedlog? Sada je pisalo 01. svibnja pa do 15. listopada. Znači kasnije u svibnju i ranije u 

listopadu. To je jedna izmjena i što je ovo što je Ivana rekla maloprije da se u ovom članku 

2. ugradi iz Odluke o komunalnom redu . . . 
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IVANA MARČETA FRLAN:  Tako je, da se ugradi iz Odluke o komunalnom redu radovi 

teški . . . 

 

LEO KATIĆ: I tako napravi. Onda je najbolje predsjedniče da se uz ovu izmjenu i ovu 

obvezu pročelnici da izvrši izmjenu sa tom dopunom i izmjenom članka 2. da se takva 

donese i da se o tome u čistom obliku izvijesti Vijeće i gotovo. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: A kada ste mislili lakši radovi. Lakši radovi isto od 15.05. do 

01.10., ali s time da načelnik može produžiti uz objektivne okolnosti. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Problem je buka pri radu, a lakši radovi ako radiš miješalicom, 

bušilica isto tako. 

 

LEO KATIĆ: Ja moram reći unaprijed da načelnik ovi, načelnik oni da svaka osoba koja se 

pojavi i koja ide rješavati svoj problem kuće ili prozora ili krovišta, da tko to neće dozvoliti. 

To je samo pitanje komunikacije i razgovora. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Nije ova Odluka napravljena zato da bi netko od nas išao po 

selu i kažnjavao ljude, nego samo u slučaju kada netko radi 01.06.  bagerom da mu na 

temelju nečega mogu reći daj stani više.  

 

STJEPAN JURICA: Ja predlažem da ne donosimo odluku nego da se napravi i da dođe na 

Vijeće, ima vremena do sezone.  

 

LJUBO JURICA: I ja sam za, nije preša.  

 

STJEPAN JURICA: Pripremiti Odluku i doći sa njom na Vijeće.  

 

IVAN IVELJA: Samo treba biti donesena na vrijeme. 

 

STJEPAN JURICA: Tek je dvanaesti mjesec. 

 

LEO KATIĆ: Znači zaključak je da se ugrade ove tri dopune. 

Znači mijenja se termin u čl. 2 i u čl. 2 ugrađuje se članak iz Odluke o komunalnom redu. 

Znači nije preša. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Samo što ćemo kada se drugi put nađemo opet raspravljati. 

 

MARGARET HROPIĆ: Općina i općinske službe će imati puno posla vezano za nekretnine 

u slijedećoj godini. Mislim da će vam postati svima malo jasnije, imat ćete evidenciju 

nekretnina, s čim raspolažete, kakve su to nekretnine. 

 

LEO KATIĆ: Dok se bude počeo primjenjivati Zakon o imovini i o pravnoj slijednosti i 

dok u Hrvatskoj državi bude Zemljišnik suda u Korčuli i u svibnju 2016. izdavao 

vlastovnice na Narodni odbor, ponavljam na društveno vlasništvo Narodni odbor Općine 

Lastovo, jadna li je ova zemlja, jer taj isti Zakon . . . . 

 

MARGARET HROPIĆ: Općina Lastovo je propustila sva prava da joj se to dogodi. 

 

LEO KATIĆ: Da naravno, ali ni danas taj Zemljišnik ne sprovodi pravnu slijednost, ja o 

tome govorim. Nego pravnu slijednost knjiži na Republiku Hrvatsku. 
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MARGARET HROPIĆ: Morat ćete popuniti Općinu sa kvalitetnim ljudima koji će vam 

raditi po tom pitanju. 

 

LEO KATIĆ: To sada neću komentirati. 

 

Kratka stanka dok pročelnica izmijeni i dopuni Odluku u čl.2. kako je prethodno navedeno. 

Vijećnica Margaret Hropić napušta sjednicu. 

 

LJUBO JURICA: Stavljam na glasovanje Odluku o privremenoj zabrani izvođenja 

građevinskih radova tijekom turističke sezone sa svim nadopunama. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći  

 

Z a k l j u č a k 

 

Usvaja se Odluka o privremenoj zabrani izvođenja građevinskih radova tijekom turističke 

sezone na način da se postojeća Odluka izmijeni u članku 3. i briše se „01. svibnja do 15. 

listopada“ i piše se „15. svibnja do 01. listopada“. 

Odluka će se izmijeniti još na način da se u članak 2. Odluke o privremenoj zabrani 

izvođenja građevinskih radova tijekom turističke sezone ugradi članak iz Odluke o 

komunalnom redu. 

 

 

TOČKA 5. ODLUKA O VISINI PARTICIPACIJE U DJEČJEM VRTIĆU 

LASTAVICA 

 

ANITA LEŠIĆ: Znači u Dječjem vrtiću imamo 18 djece, a od toga jedno dijete ne plaća, 17 

roditelja te djece plaćaju, za što mjesečno dobijemo 4.860,00 kuna. Računi za hranu i 

materijal za čišćenje iznose otprilike isto toliko na mjesečnom nivou. Što hoće reći da se iz 

participacije roditelja podmiruju troškovi hrane i materijala za čišćenje. Sve ostalo plaća 

Općina. Znači to je jedino što se može podmiriti iz tih sredstava. Tako su i oni napravili 

ovaj Plan koji imate ispred sebe i on štima. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Usluge telefona, pošte i prijevoza, taj prijevoz na što se odnosi. 

 

ANITA LEŠIĆ: To čisto izraz za taj konto pa je sve tu, a oni imaju poštarinu i troškove 

telefona. 

 

LEO KATIĆ: Ovdje za Vijeće treba reći da je naš Vrtić pri Osnovnoj školi, da se na 

zaposlenice Dječjeg vrtića primjenjuju standardi osnovnog obrazovanja, da temeljem 

Odluke Županijske skupštine Dječji vrtić Lastovo posluje pri Osnovnoj školi, da između 

Škole i Općine je potpisan Ugovor i da u tom Ugovoru piše da će se iz participacije 

roditelja plaćati prehrana i materijalni troškovi Vrtića, a plaće iz Proračuna i da mi taj 

Ugovor ne poštujemo, a postoji netko tko taj Ugovor nadzire i nama se između prihoda 

participacije i ugovora razlika povećava. Ovaj prijedlog odluke o povećanju participacije ne 

spašava stvar. Ona samo smanjuje dubiozu po tom ugovoru i čini to da mi svi to plaćamo 

koji imamo djecu. Plaćamo 100,00 kuna više da se taj udio smanji. U gradu Splitu i drugim 

gradovima, ne želim se uspoređivati, to funkcionira po standardima slijedeće: grad plaća 

plaće, a roditelji participiraju u plaćanju. Kako rastu prehrana i materijalni troškovi kao što 

su održavanje, struja itd., ljudima povećavaju naknadu. Ja ne kažem da to tako treba na 
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Lastovu, treba biti socijalno osjetljiv, ali ovaj prijedlog omogućuje samo smanjiti tu 

dubiozu, jer mi kada da bi došli u poziciju da to sve isfinanciramo iz participacije, mislim 

na materijalne troškove i prehranu, onda bi ta participacija bila puno veća nego što je i sa 

ovim prijedlogom dodatka. Troškovi su stalni, rashodi su stalni, prihodi u ne stalni, djece je 

malo, njih je sve manji, a troškovi o kojima smo malo prije govorili struja, grijanje, plaće i 

standardi i ono što je negativno u našem Vrtiću to je da se zaposlenice pozivaju na stečena 

prava koja se odnose na koeficijente i prava zaposlenih u osnovnom obrazovanju, a ne na 

lokalnu samoupravu. Ovaj ustroj koji je danas, njima idealno odgovara, ja ih ne ogovaram, 

nego govorim činjenice, jer u protivnom na njih se ne bi primjenjivali standardi u 

osnovnom obrazovanju nego lokalne samouprave. I onda plaće ne bi bile 5, nego 4 tisuće 

kuna. Dajem primjer. Sada je stanje kakvo je i mi smo prošli puta najavili da nas čeka još 

jedna briga, jer ćemo po svim napucima koji jesu i Vrtić trebati imati svoju javnu ustanovu, 

a što otvara opet daljnju proceduru i obveze Općine Lastovo.  

 

TONČI GRGUREVIĆ: U prošlom sazivu moj je prijedlog bio da se taj Vrtić privatizira 

upravo zbog ovakvih materijalnih pokazatelja. Međutim, ispao sam tada tamo smiješan, ali 

ja vam govorim da bi to bila najidealnija varijanta.  

 

LEO KATIĆ: Ti meni nisi uopće smiješan. To se mogu smijati samo ljudi koji ne razumiju 

bit. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Ali činjenica je, ali ću se vratiti na naše obitelji koje imamo doma, 

da nećemo trošiti  5.860 kuna ako nam je prihod 4.860 kuna. Neka mi svako oprosti, 

pođimo mi od toga, od svoga praga, pa ćemo vidjeti gdje ćemo doći. Prema tome, po meni 

je moj osobni prijedlog da se taj Vrtić privatiziran. Ako ga nećemo privatizirati, onda je 

pitanje tko će ga uzeti. To je bilo smiješno pitanje, ako ne stavite ga pod jurisdikciju Općine 

Lastovo. 

 

LEO KATIĆ: I privatne vrtiće sufinanciraju gradovi i općine. U dijelu plaća, ali ne 

materijalne troškove i prehranu.  

Prijedlog participacije je povećanje za 100 kuna. 

 

IVAN IVELJA: Prihodi i rashodi, kolika je razlika? Mislim da bi tu privatno šepalo, to bi 

teško išlo. Nisu to tako veliki računi da se tu baca šakom i kapom, zato što nije privatno. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Kakva je tu usluga neću u to ulaziti.  

 

IVAN IVELJA: Koliko je sada, 300 kuna? I podižemo za 100 kuna. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Prije određen broj godina smo rekli da idemo u prilog roditeljima i 

da nećemo dignuti za participaciju i prihvatili smo prijedlog Općine i tako smo ostali.  

 

LEO KATIĆ: Evo predsjedniče, mi predlažemo to povećanje radi smanjenja tih dubioza u 

prihodnoj strani, dok se ne stvore nove okolnosti za njegovu privatizaciju općinsku ili što 

već bude. 

 

IVAN IVELJA: Koji je prijedlog? 

 

LEO KATIĆ:  Jedan je crkveni, jedan je privatni. Najjači vrtić je na otoku Korčuli, vrtić je 

crkveni pri časnim sestrama u Blatu. Inače, za one koji ne znaju, taj red časnih sestara ima 

Vrtić u Blatu i u gradu Zagrebu. 
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ANITA LEŠIĆ: Da, onda bi mogli i na Lastovu. Tamo gdje su časne, tamo vlada red.  

 

LJUBO JURICA: Hoćemo li staviti na glasanje ovu točku? 

 

Vijećnica Margaret Hropić napustila je sjednicu u 10.05 sati (prije glasovanja). 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći 

 

Z a k l j u č a k 

 

 

1. Prihvaća se prijedlog povećanja participacije u cijeni Dječjeg vrtića „Lastavica“ 

od 01. siječnja 2017. godine te ista iznosi 400,00 kuna mjesečno za jedno dijete. 

2. Roditelj s više djece u Vrtiću ostvaruje pravo na umanjenje sudjelovanja u cijeni 

programa i to: 

- za drugo dijete u vrtiću za 20 % od cijene određenog programa, 

- za treće dijete u vrtiću za 30 % od cijene određenog programa. 

 

3. Ovaj Zaključak dostavit će se Osnovnoj školi „Braća Glumac“ da sa korisnicima 

usluge potpišu aneks ugovora. 

4. Ovaj Zaključak objavit će se u „Službenom glasniku Općine Lastovo“. 

 

TOČKA 6. VIJEĆNIČKA PITANJA 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Moje vijećničko pitanje je bilo pitanje načelniku u vezi Jadrolinije, 

prihod od reklama i komunalni redar. 

 

LEO KATIĆ:  Prije sastanka sa Jadrolinijom, da budem precizniji sa Agencijom za linijski 

prijevoz, ja sam telefonski razgovarao sa Tončijem i Annette u smislu prijedloga, koji su u 

svakom smislu za nas nepovoljni. Vlada nije ispoštovala Uredbu u smislu raspisivanja 

natječaja za brodske linije, već da je zatražila odgodu i za 2017. godinu i na osnovu toga je 

došlo do nastavka iste priče. U tom nastavku iste priče za nas je opet nepovoljnija stvar, 

govorim o zimskom redu plovidbe. Korčulani su zatražili da trajekt iz Splita ide u 16 sati, 

petkom u 17.30 sati. Korčulani su pametni, ovo su oni predlagali za dobrobit Lastovaca da 

bi se mogli barem petkom vratiti iz Dubrovnika, ovo malo karikiram jer je nevjerojatno da 

netko brine o nama u tolikoj mjeri i 16 sati, jer je problem školske djece, gdje su u 

srednjoškolskom obrazovanju petkom djeci srednjih škola ubačena školska aktivnost u 

smislu tjelesnog, što nije laž, to je sedmi ili osmi sat. Mi na to nismo pristali. Oni su tu 

utvrdili kao kompromisno rješenje da će trajekt iz Splita ići u 15.30, a petkom u 17 sati. 

Ovaj petak je bilo i ovdje na Lastovu komentara nekih određenih ljudi o prihvatljivosti ovih 

rješenja. Govorimo o zimskom redu vožnje, ono što može biti optimistično za 2018. godinu 

je to da se u tom prijedlogu ide za izmjenom. Moram nešto reći. Kada je u pitanju mreža 

prijevoza, onda Vlada rješava svojom Uredbom. U tom prijedlogu imamo one optimistične 

prijedloge, a to je da trajekt vozi 3,5 sata za Lastovo dvije ture, pa se govori o duploj liniji 

604, ukidanje sufinanciranja brzobrodske linije i proglašenje komercijalne i po tome 

njihovom prijedlogu, ukoliko Vlada to donese, a to je na prijedlog Ministarstva mora, 
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dogodio bi se natječaj krajem 2017. godine za 2018. Tada bi išlo bez sufinanciranja i 

komercalizacija brzobrodskih linija, jer oni na žalost gledaju samo brojke, jer je 

komercijalna linija na liniji Split-Hvar-Korčula-Dubrovnik se ove godine ukazala isplativija 

nego ona koja je sufinancirana, što je za mene koji živi u malim brojevima, nevjerojatna 

stvar. Znači, biti će što bude u 2018. godini, a to su prijedlozi: da se na liniji 604 kupuje, 

pravi, nemam pojma, trajekt koji može napraviti dva puta tu dionicu svaki dan, za 3,5 sata, 

a da se brzobrodski prijevozi, ne za Lastovo, nego generalno, komercijaliziraju. 

Znači trajekt ide iz Splita u 15.30, petkom u 17 sati, nedjeljom u 18 sati. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Bilo je vijećničko pitanje koliko je naplaćeno od reklama. 

Od reklama je naplaćeno Studencu i Obrtu Bačvara. 100 kuna je po metru kvadratnom. 

Reklame se na privatnom vlasništvu ne smiju naplaćivati. Anita mi je objasnila da od neke 

godine nema više ni poreza na reklame, dakle mogu se naplaćivati samo reklame koje se 

nalaze na javnim površinama općine Lastovo, a to su samo dvije.  

 

TONČI GRGUREVIĆ: Pogledajte kada idete iz broda koliko ima reklama, o čemu 

pričamo! 

 

LEO KATIĆ: Treba govoriti samo o dvije, znači ništa nije naplaćeno i poslati će se svima 

koji tamo imaju reklame da to i plate. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Sada ću se vratiti na istezališta. Donijeli smo odluku da u 

površinama istezališta ne može barka stajati cijelu zimu tamo. Ima da plati naknadu za to. 

To su novci koje ne želite skupiti. To se tako kaže. Odluka je donesena, zato molim vas. 

Ako u toj Odluci tamo ne postoji cijena, poradi neke havarije i slično, tamo stoji da se to 

može produžiti, ali da zauzimaju tamo prostor, ima da plate najam površine. Novci su tu – 

skupite ih. 

 

LEO KATIĆ: Slažem se s tobom. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: 2015. godine, Ministarstvo uprave uputilo je upitnik vezan 

za polaganje Državnih stručnih ispita službenika i namještenika unutar općina i gradova. 

Odluku o oslobađanju od obveze polaganja Državnog stručnog ispita imali su Anita Lešić  i 

Ivo Čihoratić, odluku o utvrđivanju obveze polaganja Državnog stručnog ispita imao je 

Antun Đivoje. Gordana Šutić nije imala ništa. Ove godine je došlo od Ministarstva uprave 

da se Antonu Đivoju, s obzirom da je imao Odluku od 30.10.1998. godine u kojoj je 

utvrđena obveza polaganja ispita u roku od godine dana, donese rješenje o prestanku službe 

po sili Zakona u roku od 15 dana od dana primitka dopisa, te da se to isto Rješenje dostavi 

Ministarstvu uprave, što je i učinjeno. Za Gordanu Šutić donesena je Odluka o obvezi 

polaganja Državnog stručnog ispita u roku godine dana.  

 

TONČI GRGUREVIĆ: Znači 1998. godine je bilo saznanje da se u roku od godinu dana 

mora položiti ispit.  

 

LJUBO JURICA: Hoće li se netko zaposliti sada na to mjesto? 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Trenutno ne planiramo ništa s obzirom da smo dobili zahtjev 

Ivana Čihoratića za odlazak u starosnu mirovinu sa 31.12. i Gordani Šutić služba može 

prestati od 28. siječnja do 28. listopada isto zbog odlaska u starosnu mirovinu uz napomenu 

da je dužna položiti stručni ispit. 
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LJUBO JURICA: Tko će vršiti dužnost komunalnog redara? 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Prijeći će na jednu osobu koja ostaje. Trenutno ostajem samo 

ja. 

 

LEO KATIĆ: Mislim da je tema ozbiljna.  

 

TONČI GRGUREVIĆ: Ja nisam spomenuo komunalnog redara samo zbog poradi državnog 

ispita, da se razumijemo. Taj institut, rekao sam u prošlom sazivu, nije imao podršku da 

tako kažem,  ni nas kao vijećnika, a pogotovo načelnika. 

 

LJUBO JURICA: Komunalni redar može uvesti veliki red na Lastovo.  

 

IVANA MARČETA FRLAN: Komunalni redar je najvažnija osoba na Lastovu. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Ako ova dva čovjeka idu u mirovinu, ne možete vi to radit. Mora 

biti određena stručna sprema za to i to treba. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Sada se često govori o reformama, pogotovo o 

sufinanciranju Zakona o financiranju jedinica lokalne samouprave i o Zakonu o lokalnim 

službenicima i namještenicima. Ne možemo mi raspisivati natječaj dok ne vidimo u kojem 

smjeru to ide.  

 

LEO KATIĆ: Stvar je ozbiljna, znači po onim parametrima koje najavljuje Ministar uprave, 

mi smo poodavno od kada postojimo van onih 20% budućih 15%, razmišlja se tu o 

raznoraznim stvarima u smislu spajanja dva, ne spajanja, u opisu poslova, sve nas to čeka u 

siječnju mjesecu kada će izaći taj prvi nacrt i po tome ćemo se odlučivati i onda raspisati 

natječaj.  

 

TONČI GRGUREVIĆ: Po meni bi trebalo biti stručnu osobu, nemojte samo odabrati po 

didu i babi, nego da bude stručan čovjek. 

 

STJEPAN JURICA: Koji su propisani uvjeti za komunalnog redara? 

 

LEO KATIĆ: Po sadašnjoj je srednja stručna sprema. 

 

STJEPAN JURICA: Kako može sa srednjom donositi rješenja? 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Po opisu poslova mora, iako ne bi smio, ali po Pravilniku je 

drugačije i po Uredbi Vlade je drugačije. Srednja škola je po Uredbi. 

 

LEO KATIĆ: Kada budemo imali parametre, znat ćemo točno, a prije toga neće se dogoditi 

ništa u smislu da Vijeće neće biti izvješteno.  

 

TONČI GRGUREVIĆ: Važna je i struka te srednje škole. I viša bi bila sasvim dobra, samo 

određenog smjera: upravno-pravnog bi bila dobra. 

 

IVANA MARČETA FRLAN: Po meni bi trebala nekog građevinskog smjera. 

 

LJUBO JURICA: Ima li još pitanja? 
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IVAN IVELJA: Onaj put Pasjeke gdje se penje gore trebalo bi malo nasuti, govore ljudi da 

se teško penjati gore. 

 

LEO KATIĆ:  Znači, ekipa ide do Božića, vratiti će se. Ima tu nekih obveza, sada će se 

napraviti tu što je i imamo tu neke obveze, u programu su nam autobusne stanice i da 

moramo poći i izravnati taj dio po naseljima, moramo pripremiti podloge jer moramo 

izvršiti montažu autobusnih stanica i istovremeno oglasne ploče, pa  ćemo vidjeti ovo na 

koji ćemo način riješiti.   

 

TONČI GRGUREVIĆ: Šume, šume odnosno sanacija protupožarnih prometnica. 

 

LEO KATIĆ: Imamo obvezu sa Hrvatskim šumama, u 2017. imamo određene dionice, 

temeljem dogovora. Problem je što se određene dionice šumskih puteva neće moći 

prekopavati jer su grže. Tehnički se ne može.  

 

IVAN IVELJA: Ovaj posao prema Portorusu vezano za vodovod, dokle se tamo stiglo? 

 

LEO KATIĆ: Mi smo završili u papirima investiciju, mi smo da ne bi ljudi čekali još 2 

godine u Portorusu, mi smo izmijenili i privremeno u Hrvatske vode sa Vodovodom i 

odvodnjom uz Rješenje projektanta izmijenili, ali prije moram reći da je investicija Portorus 

bila učinjena tako da voda u Portorusu nikada ne dođe, jer je po građevinskoj dozvoli 

vodovod Portorus završavao kod bivšeg stupa tj. 300 metara od maslina tete Marije Šutić. 

Kada smo uočili, a mi smo to znali, da građevinska dozvola završava negdje gdje neće 

nikada završiti, mi smo uspjeli doći do aneksa ugovora, da isti projektant izvrši dopunu, jer 

se tih 300 metara odnosilo na buduću građevinsku dozvolu bez ijednog papira sa 

vodospremom. Tih 300 metara i vodosprema. Projekcija je bila 2 milijuna kuna. Onda je 

projektant našao rješenje da se 300 metara cjevovoda i sustavom ventila, a to je odgovor, 

koji su naručeni za taj rashod, znači ne možeš doći u butigu i kupiti, jer ne postoji, oni su 

morali biti završeni odmah između Božića i nove godine, šahta je gotova, radi se o montaži 

četiri sustava ventila, znači redukcijskog, tlačnog . . . znači sve ono što zamjenjuje, jer su 

projektanti, struka je izračunala da sadašnja i još sadašnja, a i 100% od sadašnje korištenje 

vode u Skrivenoj, rješava sustav ventila. Prema tome, 2 milijuna je bilo u pitanju, ventili 

naručeni, mi moramo do sredine siječnja to postaviti da bi mogli ući u priču 2017.a u 2017. 

smo ušli u priču u smislu dokumentacije rekonstrukcije Zaklopatice i Pasadura.  

Bitno je ne ispasti iz Hrvatskih voda, to je najbitnije. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Ono što smo zadnji put raspravljali o Lučici, reći ću vam iskreno, 

da je ono naša površina, sigurno nitko ne bi napravio ni zidić, ni arlicu, ništa, da je to naše 

osobno poimence. Međutim komunalno je i moje osobno mišljenje je da je ono 

pogodovanje.  

 

LEO KATIĆ: Što smo pogriješili? 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Što ste napravili one zidiće, ono ste trebali srušiti. 

 

LEO KATIĆ: Ono je srušeno i onda je netko opet napravio i uzurpirao. 

 

TONČI GRGUREVIĆ: Ja sam bio rekao da od kada ja znam za sebe, ono je bila 

komunikacija odozgo prema dole i sada će ovaj pasat ovdje a ovaj ovdje, o čemu mi 

pričamo? I što sada? 
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IVAN IVELJA: Što je pogodovanje tu? 

 

LEO KATIĆ: Znači treba ostaviti prolaz kakav je i bio.  

 

TONČI GRGUREVIĆ: To je moje osobno mišljenje. 

 

IVAN IVELJA: Još jedno pitanje. Po tvojoj procijeni, kada će čovjeku u Portorus doći na 

špinu voda? 

 

LEO KATIĆ: U siječnju 2017. godine. 

Mi sa cjevovodom u Portorusu imamo 9 kilometara nove mreže. 

 

STJEPAN JURICA: Ja bih pitao u vezi radova oko igrališta. Znači u pitanju je zid negdje 

dužine 80 metara, visine 2 m, postavljanje ograde koju imamo, postavljanje zaštitne mreže 

koju imamo, nasipanje i uređenje zapadne strane između igrališta i Groblja da bi to u 

jednom momentu bila neka cjelina koja bi ličila na nešto, barem onako sređena, solidna. 

Mislim na rokove, mislim ne samo na zapadnu, nego i na južnu stranu. 

 

LEO KATIĆ: Nasip će se vršiti već od danas, govorimo sada o nasipavanju, a sve ovo 

drugo što se tiče zidova, betonaže, to ne mogu reći hoće li biti danas ili sutra, ali sve je u 

igri koju povezujemo, a povezujemo sa zidom donjim južnim od Groblja.  

 

STJEPAN JURICA: Ponudu Komunalca imamo u visini od 40.000 kuna bez PDV-a. 

 

LEO KATIĆ: O udruživanju sredstava, znam o čemu govoriš, ćemo ući u priču. Mi svi 

znamo da ćemo se na taj način riješiti smeća i svega onoga što mi Lastovci dole radimo. 

 

 

Sjednica je zaključena u 10.35 sati. 

 

Prema tonskom zapisu 

zapisnik napisala                                                                               Predsjednik 

 

Gordana Šutić                                                                                   Ljubo Jurica 

 

 

 

 

 

 


